
Beste collega’s, 
 
De besparingen van 2012 hebben de radiologie weer eens zeer selectief zwaar 
getroffen. Het is vooral bitter om vast te stellen dat voor de teruggave van de index 
van 2,99% voor de intellectuele prestaties de medische beeldvorming maar liefst 
bijna 60% voor zijn rekening heeft moeten nemen. Door deze strategie van 
onderhandelen (binnen het akkoord van 2012 nog eens 70 miljoen euro besparingen 
vinden) heeft het BVAS het recht ontnomen aan de radiologen om supplementen te 
vragen vanaf 1 augustus 2012. Veel radiologen hadden zich immers oorspronkelijk 
geconventioneerd bij het voorgestelde akkoord in december 2011. 
Dat de vette jaren 80 en 90 voorbij zijn, en de radiologen nog goed hun boterham 
verdienen, is voornamelijk door een hoge werkdruk en de intensiteit van de 
onderzoeken in vergelijking met andere specialismen. 
Vermits het structurele besparingen betreft die via de technische ramingen worden 
meegenomen naar 2013 zijn wij dan ook van mening dat er in 2013 geen plaats 
meer is voor selectieve besparing in de radiologie. Geen enkele selectieve besparing 
in 2012 is doorgevoerd bij de top 3 verdieners van de recente KCE studie. Andere 
"rijke" specialismen zijn in 2013 aan de beurt. Het is bovendien merkwaardig dat 
voornamelijk de inkomens van de specialisten worden uitgespeeld in deze KCE 
studie, waar noch rekening is gehouden met de supplementen, noch met de 
werkdruk (groot verschil tussen de specialismen), noch met het juiste aantal uren 
gepresteerd per halve dag. Als dit allemaal in rekening wordt genomen, zal de 
radiologie niet meer binnen de top 5 staan, misschien zelfs niet meer binnen de top 
10. Uit protest tegen de steeds wederkerige selectieve besparingen in de medische 
beeldvorming heeft Rudi zijn ontslag gegeven voor al zijn functies binnen het BVAS. 
Ik zou dan ook Rudi willen bedanken voor de hoeveelheid energie en tijd hij actief 
heeft gestoken in de beroepsverdediging om de medische beeldvorming al 
gedurende meer dan 20 jaren te verdedigen. 
De radiologie, zowel de intramurale als de extramurale radiologen, hebben nood aan 
een actievere deelname binnen het BVAS en voor de beroepsverdediging in het 
algemeen. 
 
Voor 2013 zijn er voorlopig geen selectieve besparingen voorgesteld door het 
verzekeringscomité in de medische beeldvorming. Echter stelt het 
Verzekeringscomité voor om het budget bestemd voor artsen te verbinden aan het 
geneesmiddelenbudget en een bedrag van 21,6 miljoen euro af te houden van de 
indexeringsmassa van de honoraria. De index zou volledig of gedeeltelijk terug ter 
beschikking worden gesteld op basis van de evaluatie van de weerslag op de 
uitgaven van de daling van voorschrijfvolumes van geneesmiddelen. (antibiotica, 
statines en PPI). Gezien de radiologen een verwaarloosbare hoeveelheid 
geneesmiddelen voorschrijven, is het de vraag of de radiologen hierin betrokken 
moeten worden. De begroting die door de regering is opgesteld voor 2012, had een 
oorspronkelijke besparing opgelegd van ongeveer 152 miljoen euro in de sector van 
de honoraria van de specialisten. Wordt vervolgd. 
  
 
 
  
  



MEDICOMUT BESPARINGEN 2012 
 
RX-onderzoek van de lumbale wervelzuil (5 miljoen €) 
Via het respecteren van de guidelines (cfr technische fiches), goedgekeurd op de 
TGR medische beeldvorming op 2/10/2012. 
Het RIZIV en de mutualiteiten hebben een grote verantwoordelijkheid in het 
responsabiliseren van de voorschrijver via een degelijke sensibilisatiecampagne.  
In de praktijk zal het echter betekenen dat de patiënt ofwel het onderzoek zelf zal 
moeten terugbetalen, ofwel terug naar de verwijzende arts zal moeten gestuurd 
worden (met alle gevolgen van dien), als de indicatie buiten de guidelines valt en dus 
niet meer terugbetaald zal worden. 
 
Voor CT bestaat er geen indexering vanaf 1/1/2012 (+/- 2 Miljoen €). 
 
Op alle medische beeldvorming uitgezonderd CT- en NMR onderzoeken wordt 
een tariefvermindering ingevoerd van 2,96% vanaf 1/8/2012 (25 miljoen €).  
 
 
Mammoscreening (borstkankeropsporing bij vrouwen door middel van 
beeldvorming) (500.000 €) 
 
Dit zeer complex dossier waarbij men naar meer screening wil gaan(en waarin de 
radiologische wereld door verdeeldheid te kort schiet) is een aantal jaren geleden 
door minister Onkelinx zelf geblokkeerd geweest. Door deze onderlinge twist binnen 
de radiologische wereld is de 8MI euro voor de digitale beeldvorming mammo sinds 
2008 nog altijd geblokkeerd.  
 
 
Met collegiale groeten,  
 
 
Olivier Ghekiere 
 
Rudi Van Driessche 
 


